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Onlangs heeft de Regiegroep¹ Ganzen haar advies aangeboden aan
de provincie. Het advies is bedoeld voor het nieuw provinciale
ganzenbeleid. De Regiegroep heeft de gedeputeerde gevraagd het
advies mee te nemen bij de uitwerking van nieuw ganzenbeleid.
In het voorjaar van 2024 besluit de provincie over het nieuwe
ganzenbeleid. Dan wordt duidelijk hoe de provincie de komende
jaren de ganzenschade gaat aanpakken.

Provinciale Staten stelden in 2022 de uitgangspunten vast voor
het nieuwe provinciale ganzenbeleid in de Startnotitie. Daarop
is  een  Regiegroep  ingesteld  met  vertegenwoordigers  van  de
landbouw  en  vertegenwoordigers  van  natuurorganisaties.
Gedeputeerde De Vries heeft zijn waardering uitgesproken voor
de  goede  samenwerking  binnen  de  Regiegroep:  “Ik  vind  het
belangrijk dat nieuw beleid breed wordt gedragen. GS heeft er
waardering voor dat de Regiegroep er in is geslaagd om een
gemeenschappelijk  gedragen  advies  aan  de  provincie  op  te
stellen.  GS  zal  dit  advies  betrekken  bij  het  doen  van
voorstellen  voor  nieuw  beleid  aan  PS.”

In 2022 gaven Provinciale Staten aan dat het van belang is dat
zoveel  mogelijk  belanghebbenden  betrokken  worden  bij  het
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nieuwe ganzenbeleid. Naast de Regiegroep is er daarom ook een
klankbordgroep²  waarin  andere  betrokken  partijen  zitting
hebben. Gedeputeerde Staten betrekt naast het advies van de
Regiegroep  ook  de  reacties  van  de  klankbordgroep,  een
juridisch advies, een ecologisch advies, het advies van de
Faunabeheereenheid Fryslân en het advies van BIJ12.

Het volledige advies van de Regiegroep Ganzen is te lezen via
deze link(externe link).

[1]  In  de  Regiegroep  zitten:  Collectief  Ganzenbeheer
Friesland, Feriening Biologyske Boeren Fryslân, It Fryske Gea,
LTO  Noord,  Natuurmonumenten,  Nederlandse  Melkveehouders
Vakbond en Staatsbosbeheer.

[2] In de klankbordgroep zitten: KJV, NOJG, Farmers Defence
Force,  Nederlandse  Akkerbouw  Vakbond,  Agrarische  Jongeren
Friesland,  BFVW,  Kollektivenberie  Fryslân,  Fauna4Life,
Dierenbescherming,  BIJ12  Faunazaken  en  Faunabeheereenheid
Fryslân.

Friesland  verlaagt  maximum
afschot  ganzen  met
tienduizenden
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Vaststelling afschot trekganzen 2023-2024

Ieder jaar stelt GS het maximum aantal ganzen vast dat in de
periode van 1 oktober tot en met 31 mei bij verjaging met
ondersteunend  afschot  gedood  mag  worden.  Dit  staat  in  de
Verordening Wet natuurbescherming Fryslân 2017 en is conform
de  Fryske  Guozzeoanpak.  Hiermee  wordt  gewaarborgd  dat  de
gunstige staat van instandhouding van de betreffende trekkende
ganzensoorten niet in gevaar komt.

GS  stellen  het  maximaal  toegestane  ganzenafschot  voor
2023-2024 vast op brandgans 14.000, grauwe gans 12.000 en
kolgans 22.500.

Het maximumaantal ganzen dat komende maanden in Friesland mag
worden afgeschoten, is dus een stuk lager dan in 2022.

Het maximum qua afschot lag volgens de provinciewebsite vorig
jaar op 100.000 brandganzen, 25.000 kolganzen en 25.000 grauwe
ganzen. ‘Het aantal is lager dan vorig jaar. Dat komt door een
uitspraak  van  de  Raad  van  State  van  vorig  jaar  dat  de
populaties  wel  in  stand  moeten  worden  gehouden’,  zegt  de
Friese gedeputeerde Matthijs de Vries (ChristenUnie). Hij zegt
ook  dat  de  aantallen  die  voor  de  komende  maanden  zijn
vastgesteld, eigenlijk nooit worden gehaald. ‘We verwachten
het ook dit jaar niet te halen.’

De  gedeputeerde  zegt  dat  het  afschieten  van  de  ganzen
ondersteunend moet zijn aan het verjagen, maar dat verjagen de
voorkeur heeft. Zo moet worden voorkomen dat ze te veel schade
aanrichten  aan  landbouwgrond.  De  drie  ganzensoorten  samen
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zorgden vorig jaar voor ruim 34 miljoen euro aan schade, 23,5
miljoen euro aan schade werd veroorzaakt door de grauwe gans.

Eerder  dit  jaar  werd  bekend  dat  een  BirdAlert  met  een
knalapparaat een effectieve manier is om ganzen te verjagen.
Dat apparaat begint te knallen zodra vogelgeluiden in de buurt
van het apparaat worden vastgesteld. Als dat op een weiland
staat, kunnen zo ganzen worden verjaagd.

Friesland mag een drempel van
20% eigen risico hanteren bij
ganzenschade
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De provincie Friesland mag een drempel van 20% eigen risico
hanteren  bij  boeren  die  in  percelen  die  buiten
foerageergebieden vallen melding maken van schade door ganzen.
Dat heeft de Raad van State woensdag 4 mei bepaald in een zaak
die de boeren hadden aangespannen. Daarmee blijft het oordeel
in een tussenuitspraak die vorig jaar juni werd gedaan in
stand. 

Zes Friese veehouders maakten bij de Raad van State bezwaar
tegen percentage voor eigen risico dat het provinciebestuur
hanteert.  De  rechter  oordeelt  dat  de  boeren  in  de
bezwaarprocedure  bij  de  provincie  onvoldoende  hebben
aangetoond dat ze door het besluit onevenredig zwaar worden
getroffen.

In maart 2020 oordeelde de rechtbank Noord-Nederland wel dat
het Friese college van Gedeputeerde Staten niet goed heeft 
onderbouwd waarom in het algemeen een eigen risico van 20%
passend is.

Meer informatie is te vinden in de uitspraak van de Raad van
State.

https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@130985/202002592-2-a2/#highlight=ganzen
https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@130985/202002592-2-a2/#highlight=ganzen

